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MESSES        MASSES 
Semaine du   Week of    

17 février                                                           February 17 

2019                                        2019 

 

 

 

 

 

Lundi 18 fév.                                                          Monday, Feb. 18 

(F) 8h30      Lola & Paul-Eugène Benoit – Succession Lola Benoit 
 

 

Mardi 19 fév.                                            Tuesday, Feb. 19 

(E) 8h30      En l’honneur de la Vierge Marie – Une Paroissienne 
 

 

Mercredi 20 fév.                    Wednesday, Feb. 20 

(F) 8h30              Edouard Barbe – Pierre-Paul Barbe 
 

 

Jeudi 21 fév.                          Thursday, Feb. 21 

(E) 8h30             Paroissiens & Paroissiennes 
 

 

Vendredi 22 fév.                                                      Friday, Feb. 22 

(F) 8h30      Lola & Paul-Eugène Benoit – Succession Lola Benoit 
 
 

Septième dimanche du temps ordinaire (C) 

Seventh Sunday in Ordinary Time (C) 

TEMISCAMING                                     Saturday, February 23 
 

(E) 4pm    11)) All Parishioners 

    22))  Richard Ippersiel.  – Leo & Noella Fortin  

                       
         

TÉMISCAMING                          Dimanche, 24 février 

(F) 9h30 11)) Paroissiens & Paroissiennes  

  22))  Lucienne Lalonde Léger – Famille Philippe Léger   

                                                                           et Florida Gaudet   

KIPAWA                                                Sunday, February 24  

(E) 11:00 11)) All Parishioners 

    22))  Michael Jawbone Jr. – James Grandlouis 

 

 

 
 

IN MEMORIAM 
Prions pour le repos de l’âme de:  

Pray for the repose of the soul of:  
 

 

 Jean-Claude Benard 
 

Funeral will be May 31@ 4:00 p.m. 

Les funérailles auront lieu le 31 mai à 16h00 
Sincères condoléances à la famille. 

Condolences to the family. 
 

 

           C.W.L. General Meeting  

                   Monday Feb. 18th @ 1:30 p.m. 

At Euphoria 

Please wear your scarf!! 

Come out and enjoy some friendship, fun and 

spirituality in a relaxed atmosphere.  
*********************************************************************** 

Ahoy, mateys! Gilbert and Sullivan's The Pirates of 

Penzance will be presented by the Don Bosco Drama 

Club of Our Lady Seat of Wisdom College.  This classic 
musical comedy combines pirates, police, and petticoats for 

two hours of fun. March 1 and 2 at 7:00 pm, March 3 at 2 pm.  
Performances at MV High School in Barry's Bay. Tickets are: 

$12 in advance, $15 at the door, $10 for students and 
seniors, free for kids under 6, and family rate of $45. They can 

be picked up at the College, Lorraine's Pharmasave, or 
reserve by calling the College: 613-756-3082. More 

info: www.seatofwisdom.ca 

 

REÇU D’IMPÔT 2018 

Les reçus d’impôts sont prêts et 
peuvent être ramassé à l’église. 

N.B. : Les reçus non réclamés seront postés  

           le 26 février 2019. 
2018 INCOME TAX RECEIPT 

Your income tax receipt is ready and 
can be picked up at the church. 

Note:  The unclaimed receipts will be mailed 
February 26, 2019. 

 

World Day of Prayer Service 

Theme: "Come----Everything is Ready" 

Date: Friday March 1st 

Where: In St. Theresa’s parish hall  

Time: to be announced next Sunday 

All Christian denominations are invited 

to join in this active and joyful service! 

Hosted by the CWL 
 

Journée mondiale de la prière 

Thème: "Venez---tout est prêt!" 

Quand: Vendredi le 1ier mars 

Lieu: Dans la salle paroissiale de Ste-Thérèse 

Heure: à confirmer dimanche prochain 

Tous les chrétiens sont invités à participer 

à cette célébration joyeuse et active! 

Accueil par la CWL 
  

 

FINANCES                  

2019-02-10       Env.  $$$ En Vrac/Loose TOTAL 

Ste-Thérèse                    43     663,00         47,00         710,00 $ 
 

Our Lady of the Lake  16      162,00        43,00         205,00 $ 

  

http://www.stetheresetemiscaming.com/
http://www.seatofwisdom.ca/


 

 

 

 

   
Malheur! Il n'y a pas que du bonheur dans les textes bibliques 

de ce dimanche! Ça commençait bien, avec des mots de bonheur 
parsemés ici et là dans la première lecture et l'évangile... Mais très 
rapidement, nos espoirs de dimanche reposant ont fondu comme des 
monuments de glace au soleil du printemps.  Les propos contestataires 
de Jésus sont apparus, vraiment crus, vraiment durs. 

Par contre, des situations difficiles trouvent grâce aux yeux de Jésus. D’autres situations semblent lui faire 
dire des Hélas! bien sentis... Ce ne sont pas de sa part des malédictions, au sens de promesses de 
malheur! Ce sont des constatations de situations déplorables.  

Jésus parle de pauvreté, Jésus parle de persécution. Si nous n'avions pas confiance en Jésus, nous 
serions sans doute déjà partis. Mais comme nous croyons en lui, nous osons rester pour chercher où il 
veut nous conduire avec ses propos sur la persécution et la pauvreté. Jésus ne veut pas nous enfoncer 
dans une mentalité défaitiste, ni au point de vue économique, ni au point de vue de notre réputation. Ce 
qui nous met sur cette piste constructive, c'est son affirmation catégorique : Le Royaume de Dieu est à 
vous. C'est aussi la transformation positive entrevue pour l'avenir par rapport à maintenant : Vous serez 
rassasiés; vous rirez...  Donc, Jésus, le présent n'est pas si noir, l'avenir l’est encore moins. 

Jésus insiste sur la haine et le repoussement vécus par les disciples, l'insulte et le rejet de son nom 
méprisé parce qu’il est le Fils de l’homme. Le Fils de l'homme devrait attirer le respect, car il est le juge 
des temps qui sont les derniers, les temps finaux... Remarquez : ce qui est rejeté, c'est le nom de Jésus, 
pas seulement le nom des disciples. Ce que Jésus trouve triste, c'est lorsque les disciples sont admirés 
pour eux-mêmes, donc sans référence à lui: c'est ainsi que leurs pères traitaient les faux prophètes. Selon 
Jésus, le bonheur est possible si et seulement si les disciples acceptent d'être liés à la vie à la mort avec 
lui. Comme les prophètes, les disciples de maintenant agissent en porte-parole de Dieu. En mettant leur 
confiance dans le Seigneur, elles et ils sont vivants comme un arbre bien enraciné qui sait durer en pleine 
sécheresse parce qu'il va chercher l'eau où elle se trouve. L’année de la sécheresse, il est sans 
inquiétude : il ne manque pas de porter du fruit. Et si les années que nous traversons étaient des saisons 
de sécheresse pour la vie de foi?  Et si le vent des doctrines farfelues allait pour un bout de temps encore 
nous obliger à vivre l'expérience positive du désert? 

Les gens que Jésus déclare encore capables de bonheur, ce sont les gens qui vivent l'expérience de 
recevoir. L'évangile ne nous demande pas de désorganiser notre vie. La pauvreté n'est pas un but en soi. 
Mais le projecteur violemment dirigé par Jésus sur la pauvreté nous fait comprendre que l'évangile nous 
propose de demeurer ouverts aux surprises de Dieu. Maintenant. Ce n'est pas pour rien que Luc a rythmé 
son texte quatre fois le mot maintenant. Ce n'est pas parce qu'il manquait de vocabulaire! Il veut nous 
ouvrir les yeux sur le don de Dieu qui se vit, en ce moment, ici même... 

Alain Faucher, prêtre 
 

 

 

 

 

 

 

 

   

Le 17 février 2019                                                                   

6e dimanche du temps ordinaire (C) 
Le Feuillet Paroissial February 17, 2019                                                               

6th Sunday in Ordinary Time (C) 
 

Our Parish Bulletin 

 

 

 

 

 Trials and tribulations! This Sunday we read about happiness and 

distress in the biblical texts. The passages begin well, with words of 

happiness scattered here and there in the first reading and the Gospel.  But 

very quickly, the themes focus on dire scenarios and Christ’s words strike a 

raw nerve.  Yet they also comfort us as we face life’s difficulties. Though 

these situations record desperate times, they offer more than just 

descriptions of such situations. 

Jesus speaks of poverty and persecution. If we did not trust Jesus, we would have already tuned out. But 

as we believe in him, we dare to stay and follow where he wants to lead us despite these difficult words. 

Jesus does not want us to be consumed by a defeatist mentality, either from an economic or personal point of 

view. What puts us on a constructive path is his categorical affirmation: Yours is the kingdom of God. It is 

also a positive and future assurance in contrast to what we may be currently experiencing: Blessed are you 

who weep now, for you will laugh. Whatever situation we are facing, our future is always positive, just as 

Christ promised.  

Jesus acknowledged that his disciples would experience hatred, repulsion, insults and rejection when 

they proclaimed him. The words of the Son of Man should have attracted respect, for he is the Judge on the 

final day.  We notice that Jesus’ words, along with those of his disciples’, are rejected. What is interesting is 

that Jesus warned his disciples not to self promote, without reference to Him, since this was how their 

ancestors were led astray and ended up believing false prophets. Woe to you when all speak well of you, for 

that is what their ancestors did to the false prophets.  According to Jesus, happiness is possible only when 

the disciples agree to be one in life and death with him. Like the prophets, today’s disciples speak for God. 

By putting their trust in the Lord, their legacy can be compared to a rooted tree that will survive in the midst 

of drought because it can find water:  This tree shall not fear when heat comes, and its leaves shall stay 

green; in the year of drought it is not anxious, and it does not cease to bear fruit. During a time of drought, 

the tree will still bear fruit. Our lives may appear to experience seasons of drought in reference to our faith. 

When the winds of doubt assail us, we find refuge in God’s promise to be with us always.  

Jesus declared that those who wish to be happy are open to hearing his words. The Gospel does not ask 

us to disrupt our lives. Poverty is never an end in itself and as Christ said, the means to eliminate it are within 

our power. Now! St. Luke has punctuated his text four times with this word and not because he lacked 

vocabulary. It is imperative that we open our eyes to God’s gifts that are active in our lives here and now.  

Alain Faucher, priest  
Translated by Honore Kerwin Borrelli 


